

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : DATO' SRI ABDUL AZEEZ BIN ABDUL RAHIM [BALING]

TARIKH : 17 OKTOBER 2019

SOALAN

DATO' SRI ABDUL AZEEZ BIN ABDUL RAHIM [BALING] minta **MENTERI LUAR NEGERI** menyatakan apakah langkah strategik Kementerian dalam memperhebatkan usaha penyaluran bantuan-bantuan kemanusiaan kepada rakyat Palestin dan Syria dan sejauh manakah komitmen Kerajaan dalam usaha membantu menyelesaikan konflik di negara tersebut.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Yang Berhormat Baling atas pertanyaan yang dikemukakan.

Tuan Yang di-Pertua,

2. Kerajaan menghargai keprihatinan rakyat Malaysia yang peka dan mengambil berat mengenai nasib yang menimpa rakyat Palestin dan Syria. Untuk makluman Dewan yang mulia ini, pelbagai langkah strategik telah diambil oleh Kementerian untuk memperhebatkan usaha penyaluran bantuan-bantuan kemanusiaan kepada rakyat Palestin dan Syria.

3. Secara dasarnya, Malaysia sentiasa tegas menyuarakan pandangan dan pendirian mengenai isu-isu antarabangsa termasuk isu

Palestin dan Syria dalam sebarang platform diplomasi dua hala yang relevan serta fora pelbagai hala seperti di Perhimpunan Agung Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu. Malaysia juga turut menggesa masyarakat antarabangsa untuk berdiri bersama dengan pendirian bahawa penyelesaian sesuatu konflik atau jalan ke arah sesuatu pendamaian, hanya dapat dicapai melalui saluran perundangan, politik dan diplomatik dan bukannya dengan kaedah ketenteraan.

Pendirian Malaysia terhadap isu Palestin acap kali dibangkitkan oleh YAB Perdana Menteri dalam ucapan-ucapannya semasa Perhimpunan Agung Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (UNGA) termasuk baru-baru ini.

PALESTIN

Tuan Yang di-Pertua,

4. Dalam usaha membantu rakyat Palestin, Kerajaan turut berinteraksi dengan badan bukan Kerajaan (*Non-Government Organisation* – NGO) dari semasa ke semasa. Kerajaan sentiasa menyokong usaha mana-mana pihak dan NGO yang bersedia untuk menghulurkan bantuan kepada rakyat Palestin. Malaysia bersifat terbuka dalam membantu rakyat Palestin tanpa mengira isu politik dalaman Palestin.

5. Bagi membantu mengurangkan penderitaan rakyat Palestin, Kerajaan telah mewujudkan Tabung Amanah Kemanusiaan Rakyat Palestin (AAKRP) untuk mengumpul dana sumbangan kepada Palestin. Selain daripada itu, Malaysia turut menghulurkan sumbangan melalui organisasi-organisasi antarabangsa yang memperjuangkan nasib rakyat Palestin.

Contohnya, bantuan kepada rakyat Palestin melalui Agensi Bantuan dan Kerja untuk Penduduk Pelarian Palestin Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (*United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East* - UNRWA) dan Jabatan Hubungan Kemanusiaan dan Kerjasama Antarabangsa, Pertubuhan Kerjasama

Islam (*Organisation of Islamic Cooperation-International Cooperation and Humanitarian Affairs Department - OIC-ICHAD*).

6. Kerajaan juga sedang mengkaji penubuhan sebuah pejabat Kedutaan Malaysia di Palestin. Penubuhan Pejabat Kedutaan ini antara lain dilihat akan dapat membantu dalam menyalurkan sumbangan dari Malaysia kepada rakyat Palestin.

SYRIA

Tuan Yang di-Pertua,

7. Bagi Syria pula, krisis yang dialami negara tersebut berpunca daripada konflik yang melibatkan pelbagai pihak luar dari kalangan pemain negara dan bukan negara, dengan izin *State and non-State actors*. Sungguhpun krisis tersebut telah memasuki tahun ke-sembilan (9), Malaysia tetap peka dan prihatin terhadap perkembangan krisis tersebut. Malaysia secara konsisten menyuarakan bahawa konflik di Syria hanya dapat diselesaikan melalui rundingan dan dialog terangkum yang dipersetujui oleh semua golongan masyarakat Syria.

Dalam hal ini, Malaysia menyokong sepenuhnya usaha-usaha pengantaraan (*mediation*) di bawah naungan PBB yang dipimpin oleh Tuan Yang Terutama Geir Pedersen, Utusan Khas Setiausaha Agung PBB dalam mencari penyelesaian damai yang menyeluruh di Syria.

8. Malaysia turut mengalu-alukan penubuhan Jawatankuasa Perlembagaan Syria yang telah diumumkan oleh Setiausaha Agung PBB, Anotonio Guterres pada 23 September 2019. Penubuhan jawatankuasa tersebut dilihat sebagai satu langkah terbaik untuk merangka perlembagaan baru negara Syria menerusi platform dialog dan rundingan di bawah naungan PBB.

Di samping itu, ia turut memangkin usaha untuk memperdamaikan pihak Kerajaan Syria dan pembangkang yang sebelum ini bertelagah.

9. Kerajaan juga sentiasa mengalu-alukan keprihatinan NGO Malaysia dalam menyalurkan bantuan-bantuan kemanusiaan bagi meringankan beban dan kesengsaraan yang dialami oleh rakyat Syria ini. Kementerian Luar Negeri melalui perwakilan-perwakilan Malaysia di luar negeri, khususnya Kedutaan Besar Malaysia di Beirut, Lubnan sentiasa membantu penyaluran bantuan oleh NGO Malaysia kepada pelarian-pelarian Syria yang berada di beberapa kem pelarian di Lubnan.

10. Malaysia juga sering menekankan kepada pihak Syria mengenai kesediaan Malaysia untuk bekerjasama rapat dengan Kerajaan Syria membangunkan semula negara tersebut serta melibatkan diri dalam program-program pembangunan kapasiti bagi kesejahteraan rakyat Syria.

Sekian, terima kasih.